
Nagy volt a készülõdés és nagy volt a várakozás az 50. Jubile-
umi Nemzetközi Gázkonferenciával kapcsolatosan. A rende-
zõk szerettek volna a jubileumi alkalomhoz méltó helyszínt
választani, és a Sárvári Spirit Hotel Thermal tökéletesenmeg-
felelt ennek a célnak. Az október 21-22-én tartott konferen-
cián megjelentek a gázipar legfontosabb szereplõi, de kor-
mányzati szereplõbenéskülföldi szakemberben semvolt hiány.

Az elsõ napon elõbb Kóbor György, az MVM Csoport
elnök-vezérigazgatója köszöntötte a résztvevõket, majd a
megnyitó elõadás keretében dr. Juhász Edit, nemzeti pénz-
ügyi szolgáltatásokért és közmûszolgáltatásokért felelõs
államtitkár vázolta föl a kor-
mány energetikai elképzelé-
seit, különös tekintettel a
2020. január 1. utáni helyzet-
re, amikor a várakozások sze-
rint Oroszország leállítja az
Ukrajnán keresztüli tranzit
szállításokat.

Szintén ezt a témát járta kör-
be Danila Bochkarev, a nagy
tekintélyû EastWest Institute
vezetõ munkatársa, sorra vé-
ve a lehetséges veszélyeket,
illetve a valószínûsíthetõ meg-
oldásokat.

És hogymennyire a nemzetközi trendekre fókuszált a jubi-
leumi gázkonferencia, tökéletesen bizonyította a következõ
panelbeszélgetés, amelynek moderátora Ferenczi Kristóf

(Kinstellar) volt, beszélgetõpartnerei pedig Emanuele

Calviello, az ENI Spa, Pavao Vujnovac, a PPD Energia
Naturalis Group és Szabó Gergely, a MET Central Europe
képviselõi voltak. Egyöntetû volt a vélemény, hogy hosszú
távon arra lehet számítani: a gáz globális árucikk lesz, és óri-
ási változások vannak folyamatosan a piacon, emiatt új üzleti
megoldásokra is lehet számítani.

Fritsch László, aMagyar Földgázkereskedõ Zrt. elnök-ve-
zérigazgatója az idei év egyik sikertörténetérõl beszélt, amely
szerint története során elõször állnak 102 százalékos töltöttsé-
gen a hazai tárolók, ami azért számít bravúrnak, mert a be-
töltés kezdetekor nagyon alacsony volt a töltöttségi szint. A
mostani helyzet viszont garancia arra, hogy az orosz-ukrán
tranzitvitától függetlenül biztosítva lesz az idei télen a hazai
gázellátás.

Terhes Kristóf, az FGSZ Zrt. vezérigazgatója fölvázolta a
tervben levõ új szállítói útvonalakat, amik jó lehetõségnek tûn-
nek, de egyik sincsmég amegvalósulás végleges szakaszában.

Ugyancsak a nemzetközi vonalat erõsítetteMarc Dillard,
az Egyesült Államok budapesti nagykövet-helyettese. Marc
Dillard hangsúlyozta, hogy a gazdasági biztonság ma már
nemzetbiztonsági kérdés, s ennek kiemelten fontos területe az
energiabiztonság, ami garantálhatja az ország szuverenitását
és a függetlenségét. Az energia ma gazdasági és politikai
fegyver, ezért is folyamatosak a változások, amiket meg kell
érteni és ehhez igazítani a lépéseket.

Kaderják Péter, az Innovációs és Technológiai Minisztérium
energiaügyekért és klímapolitikáért felelõs államtitkára elõ-
adásában leszögezte, hogy az új Nemzeti Energiastratégia
elsõdleges célja a hazai energiaellátás függetlenedésének elõ-
mozdítása.Az új vízió: tiszta, okos ésmegfizethetõ energia.A
gázpiac területén a megfogalmazott célok a következõk: az
ellátásbiztonság további erõsítése, a hazai gázfogyasztásmér-
séklése, a gázimport arányának 70%-ra csökkentése, a gáz-
szektor zöldítése.

Természetesen a legnagyobb kihívás és a legfõbb cél az
ellátásbiztonság további erõsítése. Ennek részcélja az ener-
giafüggetlenség erõsítése, amihez az alábbi feladatokat
sorolta fel az államtitkár: a földgázfogyasztás csökkentése, a
hazai földgázkitermelés és alternatív gázforrások hasznosítá-
sának ösztönzése, importdiverzifikáció és kapcsolódó inf-
rastruktúra-fejlesztések.

A konferencia második napján további panelbeszélgetések és
elõadások hangzottak el, Grabner Péter, a Magyar Energeti-
kai és Közmû-szabályozási Hivatal elnökhelyettese például a
hazai szabályozás legfontosabb kérdéseirõl szólt, de két szek-
cióban is folytatódott a másnapi tanácskozás.

Csallóközi Zoltán az Energiagazdálkodási Tudományos
Egyesület részérõl moderálta a mûszaki szekciót, ahol gáz-
ipari jogszabály változásokat vitattak meg, valamint ezek
hatását a mûszaki feladatokra. Külön szekció foglalkozott az
innováció és a digitalizáció kérdéseivel a gáziparban.

A jubileum kapcsán két díjat is átadtak a gáziparban több
évtizedig dolgozó, maradandót alkotó szakembereknek. A
MagyarGáziparértDíjat 2019-ben dr. VasanitsDezsõ, a Fõgáz
Zrt. egykori elnök-vezérigazgatója kapta, akinek a díjat
Kaderják Péter államtitkár adta át. A másik díjazott Jármai
Gábor lett, akinek Fritsch László a Magyar Földgáztároló
elnök-vezérigazgatója adta át az elismerést.

A kapcsolatépítésre és barátkozásra is tökéletesen alkal-
mas kísérõ programokkal együtt az 50. Jubileumi Nemzet-
közi Gázkonferencia ebben a két napban, ha lehet így fogal-
mazni, szintet lépett és mind tartalmában, mind küllemében,
rendezésében felsorakozott az ismert és elismert európai gáz-
konferenciák sorába.

Fodor Sándor
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Az 50. Jubileumi Gázkonferencia európai színvonalat képviselt
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